
 
 

 

 

ΠΛΑΙΣΙΟ ΔΑΠ-ΝΔΦΚ 

 

 ΜΝΗΜΗ ΠΟΛΥΤΕΧΝΕΙΟΥ 

Στις 17 Νοεμβρίου τιμούμε έναν πολύ σημαντικό σταθμό της νεοελληνικής ιστορίας, την 

επέτειο της 17ης Νοέμβρη 1973, το γνωστό σε όλους μας ’’Πολυτεχνείο’’. Το Πολυτεχνείο 

σηματοδότησε μια καινούργια πορεία για τη χώρα και αποτέλεσε την έμπρακτη αντίδραση 

σύσσωμου του ελληνικού λαού και ειδικά της νεολαίας στο αυταρχικό καθεστώς της 

δικτατορίας των συνταγματαρχών ,που από τον Απρίλη του 1967 καταδυνάστευε τη χώρα. 

Το Πολυτεχνείο είναι ο σημαντικότερος αγώνας που δόθηκε στη σύγχρονη ελληνική ιστορία 

από τους φοιτητές και το μήνυμα του είναι και θα είναι πάντα επίκαιρο και διαχρονικό. Σήμερα, 

42 χρόνια μετά το σύνθημα Ψωμί, Παιδεία, Ελευθερία φαντάζει πιο επίκαιρο από ποτέ. Το 

αίτημα για ενίσχυση των αδύναμων στρωμάτων της κοινωνίας και της παροχής ίσων 

ευκαιριών, το αίτημα για πρόσβαση στην παιδεία για όλους και αναβάθμιση της εκπαίδευσης 

στη χώρα(που αποτελεί βάση της κοινωνίας), το αίτημα για έκλειψη οποιασδήποτε μορφής 

λογοκρισίας, αυταρχισμού και βίας καθώς και το αίτημα για εκπλήρωση του αυτονόητου 

δικαιώματος κάθε πολίτη να ζει σε μια ελεύθερη, δημοκρατική και ευνομούμενη κοινωνία είναι 

οδηγός για όλους μας. 

Το Πολυτεχνείο δεν είναι ένα απλό μνημόσυνο σε κάποιους ονειροπόλους φοιτητές και 

κυρίως δεν πρέπει να είναι πεδίο καπήλευσης από καμία παράταξη. Ήταν η κορυφαία πράξη 

αντίστασης απέναντι σε ένα ανελεύθερο καθεστώς, μια ανόθευτη πράξη δημοκρατίας που 

πρέπει να είναι οδηγός για όλους μας. Ήταν μια παλλαϊκή εξέγερση, μια εξέγερση 

αχρωμάτιστη πέρα από κομματικές γραμμές. Άλλωστε, ο αγώνας για τη δημοκρατία δεν έχει 

αποχρώσεις και δεν μπαίνει σε καλούπια. Οι προσπάθειες καπηλείας της εξέγερσης του 

Πολυτεχνείου ζημιώνουν και απαξιώνουν το πραγματικό νόημα της εξέγερσης αυτής, που 

δεν είναι άλλο από το αυτονόητο δικαίωμα του κάθε πολίτη να είναι κύριος της τύχης του και 

να μπορεί να ζει σε ένα ευνομούμενο δημοκρατικά περιβάλλον. 

Σήμερα, 42 χρόνια μετά, τιμούμε τη θυσία των αγωνιστών του Πολυτεχνείου και ελπίζουμε να 

αποτελούν παράδειγμα για όλους τους νέους ανθρώπους της χώρας. Το φοιτητικό κίνημα 

πρέπει να εμπνευστεί από τα ιδανικά των αγωνιστών αυτών. Τα φοιτητικά όργανα, τα όργανα 

συνδιοίκησης και όλοι οι θεσμοί που συμμετέχουν και εκφράζονται οι φοιτητές πρέπει να 



 
 

αποκτήσουν ξανά τη δυναμική που οφείλουν να έχουν, μια δύναμη που πρέπει να τη 

δώσουμε όλοι εμείς με μαζική συμμετοχή και σεβασμό στις αποφάσεις τους. 

Για εμάς η εξέγερση του Πολυτεχνείου αποτελεί οδηγό στις προσπάθειες μας για ένα 

πανεπιστήμιο σύγχρονο, ανοιχτό για όλους και κυρίως δημοκρατικό. Συνεχίζουμε να 

ονειρευόμαστε και να διεκδικούμε ένα τέτοιο πανεπιστήμιο, με πίστη στις προτάσεις και τις 

ιδέες μας. 

Στη σημερινή Γενική Συνέλευση προτείνουμε: 

 Ενιαία και αχρωμάτιστη πορεία στις 17 Νοεμβρίου που θα ξεκινά από το παράρτημα 

του πανεπιστημίου στο κέντρο της Πάτρας και θα καταλήγει σε αυτό. 

 Κατάθεση στεφάνου για τους αγωνιστές του Πολυτεχνείου από το Δ.Σ. του φοιτητικού 

συλλόγου μας. 

  

 ΘΕΜΑ ΣΥΓΓΡΑΜΜΑΤΩΝ 

Αποτελεί γεγονός πέρα από κάθε αμφισβήτηση ότι διανύουμε μια περίοδο έντονης 

οικονομικής κρίσης με επιπτώσεις σημαντικές στην κοινωνία η οποία όπως είναι φυσικό, 

προσβάλλει και την Ανώτατη Εκπαίδευση. Το εκπαιδευτικό έργο, η διδακτική διαδικασία αλλά 

και η έρευνα βρίσκονται στο μάτι του κυκλώνα. Επιπρόσθετα, η παροχή επιστημονικών 

συγγραμμάτων προσβάλλεται, από τη στιγμή που οι οικονομικοί πόροι είναι περιορισμένοι. 

Κατά το παρόν εξάμηνο, 3 μαθήματα του 7ου εξαμήνου φοίτησης δεν διαθέτουν στο 

σύστημα «ΕΥΔΟΞΟΣ» προτεινόμενα συγγράμματα. Πιο συγκεκριμένα, δεν διαθέτουν κανένα 

προτεινόμενο σύγγραμμα τα μαθήματα «Ενδοκρινείς Αδένες», «Πυρετός Αγνώστου 

Αιτιολογίας - Ασθενής τελικού σταδίου - Ιατρική βασιζόμενη σε ενδείξεις - Ογκολογία - 

Λοιμώξεις» και «Διατροφή - Δηλητηριάσεις - Τραύμα (ATLS)». Ενώ κατά το εαρινό εξάμηνο, οι 

φοιτητές του 6ου εξαμήνου δεν θα δικαιούνται σύγγραμμα στα μαθήματα «Ουροποιητικό»,  

«Αναπνευστικό», «Αιμοποιητικό», «Μυοσκελετικό - Νοσήματα Συνδετικού Ιστού». 

Κατά την έναρξη του εκάστοτε ακαδημαϊκού έτους ο κάθε Τομέας καταρτίζει λίστες 

προτεινόμενων για κάθε μάθημα. Πάγια θέση μας ήταν ότι τα προτεινόμενα συγγράμματα 

θα πρέπει να είναι τουλάχιστον 3. Κατά την έναρξη του ακαδημαϊκού έτους 2015-2016, ο 

Παθολογικός Τομέας Ι επέλεξε να μην προτείνει συγγράμματα για 7 μαθήματα, γεγονός το 

οποίο καταγγγέλουμε. Κατά τη γνώμη των μελών ΔΕΠ του Τομέα τα συγγράμματα, τα οποία 



 
 

δίνονταν μέχρι και το προηγούμενο ακαδημαϊκό έτος, χαρακτηρίζονται ως περιττά και για τον 

λόγο αυτό δεν προτάθηκαν εκ νέου στους φοιτητές. 

Στόχος μας για τα Συγγράμματα είναι η προάσπιση και εφαρμογή των φοιτητικών μας 

δικαιωμάτων. Ο φοιτητής πρέπει να μπορέσει εκ νέου να επιλέξει δωρεάν, υψηλού 

επιστημονικού επιπέδου και ιατρικής αξίας συγγράμματα. 

Στη σημερινή Γενική Συνέλευση προτείνουμε:  

1. Την αναζήτηση νέων συγγραμμάτων τα οποία δεν θα χαρακτηρίζονται περιττά, αλλά 

αντιθέτως θα έχουν πλήρη συσχέτηση με το γνωστικό αντικείμενο του εκάστοτε 

μαθήματος και έτσι οι φοιτητές θα μπορούν να χρησιμοποιήσουν τα συγγράμματα αυτά 

με τρόπο εποικοδομητικό. 

2. Την δημιουργία πανεπιστημιακών σημειώσεων, υποστηρικτικού υλικού το οποίο θα 

μπορέσει να συμπληρώσει τα συγγράμματα και το περιεχόμενό τους θα ανταποκρίνεται 

στις απαιτήσεις του μαθήματος αλλά και των διδασκόντων καθηγητών. 

3. Την άμεση βελτίωση του παρεχόμενου υλικού στην ηλεκτρονική πλατφόρμα 

τηλεκπαίδευσης του Πανεπιστημίου (e-class), έτσι ώστε να μπορούν οι φοιτητές να 

ανταπεξέλθουν στις ανάγκες του μαθήματος.  

 

 


